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Vedlegg 8: Intervju med Hanne Wetland 
 

00:00:05 Taler 1 - Henrik 

Vi får med oss det viktige. 

00:00:09 Taler 1 

Første spørsmålet så, hvordan begynte du å interessere deg for gjenbruk? 

00:00:14 Taler 3 - Hanne 

Ja, ja nei, det handler jo om mitt klima og miljøengasjement kan du si, og så synes jeg. 

00:00:23 Taler 3 

Det er lettere å engasjere meg for noe som er materielt enn noe som er en graf veldig ofte mye 

sånn klimaproblemer. 

00:00:30 Taler 3 

Det blir sånn litt abstrakt. Ja, og så synes jeg alt innenfor dette med sirkulærøkonomi og bruk 

og kast. Det er det det forstår selv steinalder mennesket. Jeg tenker det er litt sånn 

grunnleggende. Bare tenker jeg at det føles feil. 

00:00:44 Taler 3 

Ja så det er det ene altså det det er den ikke enklere, men en konkret måte å bekymre seg, men 

også få gjort noe med det. 

00:00:54 Taler 3 

For det er lettere å få gjort noe med noe som er her og nå enn enn ja. Ta på litt. 

00:00:56 Taler 2 - Eirik 

At du kan ta i og føle på 

00:00:58 Taler 3 

Det er litt sånn fysisk konkret type, og så tenker jeg også at det lettere for meg som liker å er 

litt sånn hvis det er gøy å tenke forretningspotensial og forretningsmuligheter at det er lettere 

å oversette. 

00:01:14 Taler 3 

Avfall og gjenbruk i en forretningsmulighet eller forretningspotensial enn klimautslipp i kina. 

Da får jeg bare litt angst. 

00:01:23 Taler 3 

Er rett og slett så. 

00:01:24 Taler 3 
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Det er jeg blir litt. 

00:01:25 Taler 3 

Jeg synes det er man blir litt kreativ av det da jeg tenker at jeg synes det er gøy å være kreativ 

er kreativ. 

00:01:30 Taler 3 

Som det blir, man blir kreativ av det. 

00:01:34 Taler 1 

Så og så litt om bakgrunnen din da du har master i. 

00:01:39 Taler 3 

Jeg viser ting det er viktig for. 

00:01:40 Taler 1 

Sier vi ja. 

00:01:42 Taler 3 

Jeg kunne få lov å være tydelig. 

00:01:44 Taler 3 

Nei i industridesign eller industriell design fra ntnu og designere er jo de som på en måte. Når 

du har designet noe, så er det egentlig bestemt hele levetiden på noe som helst er jo både 

arkitekter, men også produktdesignere at nå i det du har sagt sånn skal det være. 

00:02:01 Taler 3 

Så fyrer du opp verdensøkonomien for å få alle de materialene på bord og pakke det sammen, 

og så er det egentlig da egentlig levetiden stort sett bestemt da, så det er jo den også et sånn 

bransjemessig, veldig ansvar. Jeg har jo designet produkter som jeg hvor jeg ikke tenkte så 

mye på det da jeg begynte. 

00:02:18 Taler 3 

Ja ja. 

00:02:20 Taler 3 

Litt svinn på skogen har vi alle. 

00:02:23 Taler 1 

Ja og du er jo prosjektleder i proptech innovation. 

00:02:30 Taler 1 

Gjennom Knowit ja mhm. 

00:02:34 Taler 1 



Vedlegg 8 

3 

Vedlegg 8 

Hva skjer om det langvarige målet med proptech innovation, ja, økonomien eller miljøet som 

gir dere incentiver? 

00:02:41 Taler 3 

Ja nei økonomi i miljøet kan jeg si altså PropTech innovation. Det er jo næringsklynge, og det 

er Innovasjon Norge som på en måte styrer disse næringsklyngene egentlig foreløpig, så de 

har hatt grunnfinansiering av Innovasjon Norge i 3. 

00:02:54 Taler 3 

År, men nå mister de den da, men det finnes mange forskjellige næringsklynger, og jeg har 

også jobbet 10 år i Innovasjon Norge, så jeg kjenner litt fra den siden. 

00:03:03 Taler 3 

Men det er jo cirka alltid bedrifter der og målet til proptech innovation. Det er jo å bidra til et 

bærekraftig, liksom samfunn ved hjelp av eiendomsteknologi. 

00:03:13 Taler 3 

Det er liksom kjernen, men så blir det jo veldig mye relatert, ikke sant? Det er der av prop 

tech, og så er det jo sånn. 

00:03:19 Taler 3 

Det er litt forskjellig mål for en del handler jo også om å eksportere og utvikle Norsk proptech 

bransje, for vi er jo en digital nasjon vi med, og det kan ja rett og slett få den, altså software 

tjenestene da for at det er noen store hubber for protetiker, kjempelot, New York og i Tel Aviv 

og sånne ting, men så. 

00:03:27 Taler 2 

Så eksporterer det til andre land. 

00:03:38 Taler 3 

Er det noe med at denne eiendomsbransjen den er både som du sier veldig sånn? 5 mennesker 

som jobber og setter opp et hus på i er no krokeide, og så har du den andre enden så har du 

folk som jobber med mac og skal til conquest world via bits and bits, så det er ganske sånn. 

00:03:58 Taler 3 

Vi har ganske mange. Det er nesten litt flere kulturer i kulturen i denne her, men med tanke på 

ombruk, så er jo type proptech sin rolle er å finne ut av. Hvordan kan teknologi være særlig 

digital teknologi bidra til at vi får en en lønnsom? 

00:04:13 Taler 3 

Jobb ja ombruks dynamikk II. 

00:04:17 Taler 3 

I Norge da. 

00:04:18 Taler 3 
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Ja kan du si i Bergen? Ja. 

00:04:21 Taler 1 

Jeg er litt på Vestlandet vi er. 

00:04:23 Taler 3 

Vi, Vestlandet. 

00:04:24 Taler 3 

Premia Vestlandet ja så det verktøyet, ikke sant? Sånn at andre tenker kanskje vi kjenner en 

klynge som jobber med materialer oppe i en sånn Fjordane? 

00:04:34 Taler 3 

De tenker mer på materiale, mens da denne klyngen er liksom litt forpliktet til å tenke på 

dataavdelingen av data ja som et virkemiddel. 

00:04:44 Taler 1 

Hvilke drivere av for dere til å jobbe videre med gjenbruk? 

00:04:52 Taler 3 

Ja det er flere. 

00:04:52 Taler 3 

Drivere sånn sånn bygg klimaproblemene altså i hovedsak. Så kan du relatere all 

materialhåndtering til klimagassutslipp, så det, ikke sant? 

00:05:02 Taler 3 

Det er ingen lurer på om vi har for mye klimagassutslipp, og jeg tror de fleste har behov for å 

få jeg og veldig mange andre har jo behov for å føle at du. 

00:05:09 Taler 3 

Er på saken når du er på jobb. 

00:05:11 Taler 3 

Altså hvis det gir en bedre følelse. Det er liksom folk er på saken, fordi det er en verdidrevet 

den verdiene som ligger i folk og en sånn følelse av at du det var ikke meg det sto på hvis 

barna barnebarna kommer, ikke sant? 

00:05:23 Taler 3 

Jeg gjorde mitt. Jeg prøvde så godt jeg kunne, fordi vi vet at vi har problemer, ikke sant? 

Innenfor bærekraft men så er det også en del som handler om at fordi vi har problemer, så 

kommer det jo masse reguleringer og bestemmelser, særlig fra EU. 

00:05:38 Taler 3 
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Så det er nok mange som kjenner på at det kommer til å bli både en slags licens too operate, 

altså du rett og slett ikke får oppdrag eller får kunder hvis ikke du har orden i sysakene på om 

bruk som et av verktøyene innenfor å jobbe med bærekraft. 

00:05:54 Taler 3 

Og det kommer jo også til å bli en forretningsmulighet, fordi at hvis du posisjonerer deg som 

en aktør som er god på dette her, så gir dem mulighet til å vinne anbud eller selge mer, ikke 

sant? Og det gjelder alle aktørene i byggebransjen det fra. 

00:06:09 Taler 3 

At, det er litt flaut for coop NG å flytte inn i et bygg hvor alt er flunkende fersk. Da velger de 

det seg å lære leietaker i det kontorbygget hvor det er ombruk, for det passer på en måte både 

deres brand, men også på en måte det de har beskrevet at vi skal være sikkert en nullutslipps 

konsulenthuset, ikke sant? Så der og så er det entreprenøren som vil si at den som klarer å ha 

best løsninger på ombruk. 

00:06:31 Taler 3 

Vil kunne levere på et anbud, hvor det kanskje står inne at vi er nødt til å ha så som lavt 

klimagassutslipp som du ikke får til uten ombruk som en del av potpurriet. 

00:06:41 Taler 3 

Altså du må ha. Det er mange ting, men det har også det, og det vil tiltakshaver. De trenger 

det, for hvis ikke så får de dårlige lån i banken sa at alt henger liksom sammen med alt, så jeg 

tror jo og grossistene hvis de kan tilby ombruk, så vil jo de kunne tilby. 

00:06:55 Taler 3 

En portefølje av produkter med lave. Klimagassutslipp til samfunksjonalitet som andre, og 

dermed kanskje. Ikke sant så det? Jeg tror noen mange ser på det som at det er en del som 

handler om, altså operate operate, og så er det det å faktisk vinne i konkurransen som vi vet 

kommer og som er ganske sånn sammensatt. Sammensurium av nett, så er det den indre. 

00:07:20 Taler 4 

Mm føler. 

00:07:20 Taler 2 

Så ble litt sånn kultur for å bruke gjenbruk da sånn at det. 

00:07:24 Taler 2 

Det er bra å kjøpe et bygg som er gjenbrukt da. 

00:07:27 Taler 3 

Ja og det. Det er litt forskjell også for eksempel næring, så er det jo noe med at der de som 

leier i næringsbygg, det er jo andre selskaper og selskaper har ofte bestemt seg for å bli 

klimanøytrale eller klimapositive, eller en viktig del av employer branding. 

00:07:43 Taler 3 
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Og sånn, ikke sant du ser, de skryter av det nå åpnet bil sitt nye bygg og si her er det mye 

gjenbruk, og vi har brukt 3 og dette er breaux. Så ikke sant det? Det er viktig for det brandet. 

00:07:53 Taler 3 

Men det er ikke så viktig for lommeboken til enkeltmennesker nå, så de som jobber med 

privatboliger har en litt sånn tøffere selv fordi at. 

00:08:01 Taler 3 

Du der er det liksom sånn du strekker din private økonomi så langt det lar seg gjøre så det. 

Det er en litt annen altså det kommer det også men. 

00:08:13 Taler 3 

Så det er veldig mange forskjellige drivere på svaret om drivere. Ja jeg, men det er ingen som 

lurer på om vi ikke liksom. 

00:08:21 Taler 3 

Det er veldig mange som tenker. Hvis vi i hvert fall når jeg prøver å alltid være dette visjonær 

og inspirerende og tenker litt sånn er det noen som lurer på om vi kommer til å endre på 

hvordan vi driver i dag i tjuetretti? Nei. 

00:08:32 Taler 3 

Ingen lurer på det. Er det noen som vet hva vi skal gjøre på torsdag? Det er ingen som vet du, 

ikke sant? 

00:08:35 Taler 3 

Sa at det er veldig vanskelig å vite hva som skal være den. 

00:08:37 Taler 3 

Neste skrittet selv. 

00:08:38 Taler 3 

Om alle er klar over det fremste målet. Ja. 

00:08:43 Taler 1 

Da kan vi gå på en motsatte hvilke barrierer? Ja ser du masse hos entreprenører? 

00:08:51 Taler 1 

Spesielt i gang. 

00:08:51 Taler 3 

Og så entreprenøren? Ja nei, altså, det er jo helt ekstremt mye barrierer innenfor. 

00:08:56 Taler 3 

E særlig ombruk eller ombruk og andre ting, og det pleier jo også å måtte legge litt død da, 

fordi at det er litt sånn. 
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00:09:03 Taler 3 

Det er ikke noe vanskelig å finne barrierer, og det er skrevet masse dokumenter om det, og 

Sintef har laget dokumenter, og det er jo skrevet det vi har brukt 2 år på å beskrive alle 

barrierene, og det er helt sinnssykt mye og alt det henger sammen i en stor sånn spagetti 

klump. 

00:09:18 Taler 3 

Så det, det merker jeg noen ganger, og jeg bare sånn on the side note. 

00:09:21 Taler 3 

At at jeg må si sånn? 

00:09:23 Taler 3 

Det er ikke vanskelig å finne. 

00:09:24 Taler 3 

Grunner til at det ikke skal gå, så det kan må vi prøve å finne ut hvordan det skal gå. 

00:09:29 Taler 3 

Fordi at det er. 

00:09:30 Taler 3 

Kjempelett å finne barrierer, og de er jo i de vanlige kategoriene regulatoriske barrierer, ikke 

sant? Som handler om? 

00:09:38 Taler 3 

Teknisk forskrift og byggevareforordningen som i seg selv er 2 hvert fall 2 av de regulatoriske 

barrierene som gjør at ombruk er vanskelig. 

00:09:47 Taler 3 

De takhøyden rev førte jo til at de måtte rive fylkesbygget. Og så har du ja, så du kan ikke vri 

noe annonsere på krav til hms, men du kan liksom det er det er en del ting som gjør at det er 

utfordrende med tenk, og så er det selvfølgelig byggevareforordning. 

00:10:02 Taler 3 

Det handler om omsetning av byggevarer som gjør at det er mye lettere, så du kan omsette det 

innad i organisasjonsnavnet ditt med en gang du skal ut av organisasjonsnummeret ditt, så må 

du liksom. 

00:10:11 Taler 3 

Ja, ja nå har de. Du må ha orden og reda i sysakene, for da står du ansvarlig for, ikke sant? Av 

denne varen er god, og det gjelder også om vil gi bort. Men det som er bra da når det gjelder 

reguleringer er jo at for det første så hadde jo hele byggebransjen ett opprop for 2 år siden, 

hvor de fikk fjernet kravet til c merking på ombrukte varer. 

00:10:36 Taler 3 
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Den er jo ikke laget i en verden der vi skulle selge ombruk, så alle disse reguleringene er både 

tech og byggevareordningen og egentlig alle bransjer da er laget for en veldig sånn kjøp og 

kast mentalitet, så det ser vi jo nå at reguleringen til regulering. 

00:10:51 Taler 3 

På en måte får ganske mye kritikk, og den måten de kan få kritikk på er hvis flere i bransjen 

går sammen om å si at dere syriske redde jordkloden. Men det er moms vi må legge på 20% 

moms hver gang, ikke sant? Ja, hvis du skal selge en brukt sykkel og du selgeren den har lang 

levetid og du skulle selge den 5 ganger, må du legge på moms 5 ganger da momsen dobbelte 

av du blir for dumt ja. 

00:11:19 Taler 3 

Så er det ja det er en en utfordring, og så er det det at det er vanskelig, fordi veldig mange av 

byggene våre som vi har satt opp i dag, ikke er bygget for demontering. 

00:11:27 Taler 2 

Nei, så da kommer jeg med den der designet, da det må være. 

00:11:30 Taler 3 

Ja det er designet og det er du nå krav til i nye tek at du skal som en del tar rull dem med aller 

fleste bygg står jo allerede fest, så det ja, så det er vanskelig og så er det dyrere med 

demontering, mye dyrere med demonteringsevnene. Prisen blir i hveteprisen. 

00:11:48 Taler 3 

Og når du ikke er sikker på om du får hverken gjenbruk ting internt eller avsatte eller solgt 

eksternt som tenker du jo på den veien er min er øie return on investment på å investere i 

denne demonterings entreprisen. 

00:12:02 Taler 3 

Det er en ganske høy risiko for at du brenner inne med ting som du har menn som koblet ut, 

og det er derfor vi proptech innovation nå i dette prosjektet som dere var på frokostmøte med 

tenker veldig på hele verdikjeden, for du ha noen som trekker i det og som har lyst til å selge 

eller så, og som også er i stand til det. 

00:12:19 Taler 3 

For det er mange som har prøvd å selge, og så får de ikke solgt, og det er ikke så rart det. 

00:12:23 Taler 2 

Bare begynne med da. 

00:12:23 Taler 3 

Ja ja ja, det er ikke bare å sette opp en butikk du må ha kunder, og det er liksom det er helt 

sant hvis en entreprenør skal begynne å selge materialet da. 

00:12:33 Taler 3 

Det er ikke vant til å kjøpe selve materialet de. Hva er sjansen for at de skal lykkes med det? 
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00:12:37 Taler 3 

Det er en ganske liten egentlig, og de som er gode på å selge materialer. Det er grossisthandel, 

leddene de er gode på å selge litt fin kan det, men det blir mest rot, så det er litt av det, tenker 

jeg. Ja. 

00:12:50 Taler 3 

Det er mange. 

00:12:52 Taler 3 

Og sånt, så det er jo en en. 

00:12:55 Taler 3 

Ja, det er helt utrolig masse barrierer, sånn kulturmarked, finansiering. 

00:13:01 Taler 3 

Ja greier, men vi. 

00:13:04 Taler 3 

Må ikke gi opp. 

00:13:05 Taler 3 

Nei det er min faste fanesak. 

00:13:06 Taler 1 

Hei ja. 

00:13:08 Taler 1 

Det er. 

00:13:08 Taler 3 

Det er bra. Ja, det er veldig viktig ja. 

00:13:13 Taler 1 

Ja, hva enkle steg kan jeg entreprenør ta for å drive mer med gjenbruk? 

00:13:20 Taler 3 

Ja nei ja en entreprenør er jo en. Det er jo litt forskjellig type entreprenører, ikke sant? Fordi at 

den river entreprenøren er jo. 

00:13:21 Taler 1 

Tenker du? 

00:13:27 Taler 1 

Riga tegn. 

00:13:33 Taler 3 
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Hele den bransjen bør jo bli en demonteringsbranje, entreprenørbransjen eller ombruks 

entreprenør. Ja, men de er jo helt avhengig at de avhengig av at det faktisk er tiltakshaver eller 

eiendomsselskapet som ber om det, fordi vi kan jo ikke drive å bruke tiden sin på å demontere 

ting, eller noen ganger gjør det. 

00:13:53 Taler 3 

Men ikke sant? Du har noen som går foran deg, Norsk riving og sånn som gjør det, men det 

som. 

00:13:58 Taler 3 

Sånn rent faglig messe da, så er det ganske annerledes å gå inn i et bygg og rive. Det er de løs 

med slegge og det å nennsomt liksom plukke ned ting da. 

00:14:06 Taler 3 

Men du har mye? 

00:14:06 Taler 3 

Mer større produktkunnskap, så jeg tror. 

00:14:09 Taler 3 

Jo at det kommer til å oppstå mark mine ord. 

00:14:13 Taler 3 

En slags joint venture mellom rive entreprenører og grossister hvor de går inn og blir 

spesialister på nappe ut en type materiale fra forskjellige typer bygg som før. 

00:14:23 Taler 3 

Vi henter servanter fordi vi har kontakt med servanter Johnsen her borte så det det er vår 

liksom. 

00:14:28 Taler 2 

Så du kan egentlig komme flere ribbentropp når du går inn i et bygg da som har. 

00:14:31 Taler 3 

Ja som henter de forskjell. Det tror jeg kom som når det blir for at du det er veldig stor 

forskjell på å hente ut ventilasjon og hente ut armatur, hente ut plank og hentet dører. 

00:14:39 Taler 3 

Og det er også helt forskjellige aktører som skal selge videre, og det koster forskjellige ting, 

og noen krever høytrykksspyling, og noe krever ikke høytrykksspyling og noe. 

00:14:47 Taler 3 

Krever ikke sant så. 

00:14:47 Taler 3 
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Det er jeg tror, og i andre land så er det sånn at du har en søppeldynge som kommer det noen 

og leter etter varer liksom. Ja, og jeg tror jo at i fremtiden så trenger vi egentlig å utvikle den. 

00:15:00 Taler 3 

Eller ikke fremtiden nå, men vi trenger å utvikle den rollen der folk blir litt mer sånn nisje. 

00:15:06 Taler 3 

Nisje river en nisje det montører, og at de gjør det fordi de vet hva som har verdi i markedet 

igjen. 

00:15:15 Taler 3 

Ja men så det er det ene så, men så har du vanlig altså entreprenører, totalentreprenører og det 

er en av store utfordringene. 

00:15:22 Taler 3 

De må jo de fleste ønsker jo første ombruk mest mulig på stedet, og da tror jeg også at det er 

lurt at. 

00:15:30 Taler 3 

Det bygges opp et slags bibliotek eller bransje now house som sier at OK dette her har vi har 

en del teppefliser, eller vi har en del sånn ja potensialet for de er sånn, altså du man trenger litt 

sånn bibliotek da tror jeg er innenfor forskjellige materialtyper til potensiale for ombruk og 

gode ideer. Sånn at ikke alle må bruke masse til alle entreprenørene må bruke like lang tid på 

å tenke på smarte ideer selv ja, produktkatalog eller oppsirkulering kataloger om 

brukerkatalog sånn ja treverk eller gipsvegger her har du 4 forskjellige måter å bruke det på, 

altså ikkje da. 

00:15:54 Taler 1 

En produktkatalog. 

00:16:04 Taler 3 

Ja, jeg tror jeg kunne vært lurt at det blir noen sånne standarder for, for du har jo da ombruk 

internt, og det er det mest. 

00:16:11 Taler 3 

Enkleste for alle. 

00:16:13 Taler 3 

Og så når du kommer det med å og så mener jeg entreprenøren har en veldig viktig rolle i å 

utdanne grossistene for de handlevarer, og jeg håper jo egentlig at enhver entreprenør når det 

går til en grossist, sier hei. 

00:16:25 Taler 3 

Har du noe ombruk? Vi skal ha en ombruk fordi at grossistene de lever av å fyre opp 

verdensøkonomien og selge mest mulig nytt, så jeg mener at. 
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00:16:34 Taler 3 

Og vi har bygget hele vårt prosjekt i profdoc rundt Teknisk entreprenør som skal gå til grossist 

og sier jeg skal ha. 

00:16:40 Taler 3 

20% ombruk. 

00:16:40 Taler 3 

Mm, det er en veldig viktig rolle. En utviklende rolle skjerp dere en grossistledd dere må være 

med? 

00:16:49 Taler 2 

Det blir jo litt sånne etterspørsel og tilbud da. Hvis det er etterspørsel etter gjenbruk, så må jo 

grossisten levere og ja ta i bruk. 

00:16:55 Taler 3 

Ja og jeg tror jo også at grunnen til at de får jo ikke sant som vi så på kanalen er 96% 

besparelse, så det er jo også det at du kan. 

00:17:03 Taler 3 

På en måte få ned. Det kan hende at de må levere på det etter hvert, men det er det ene også er 

det det å skulle selge da det er en forretningsmessig utfordring hvis en grossist napper ut 200 

meter kanal nå bare jobber med kanalen det er snakk om altså ja, vi skal ikke bruke dem selv, 

og vi har ikke noe egne prosjekter akkurat her og nå. Det er litt uanselig. Så er spørsmålet, hva 

er? Hva er liksom alternativet hvis det er en de det som er alternativet i dag er jo ofte å levere 

det til metallet. 

00:17:17 Taler 1 

Ja, det er greit. 

00:17:33 Taler 3 

Gjenvinning, så får du litt penger for det. 

00:17:37 Taler 3 

Så spørsmålet er, hvordan er det den transaksjonen går, hvis den skal gå videre til enten en rød 

grossist eller til et ombruks lager? 

00:17:45 Taler 3 

Altså hvor er du flytter i penger, og der tror jeg det. 

00:17:47 Taler 3 

Er litt sånn uklart. 

00:17:49 Taler 3 

Da hvem der har man ikke funnet modellen, ikke sant? 
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00:17:53 Taler 3 

Både hva er en våre vert være tallet er talte ernativ prisen for det med tanke på 

materialgjenvinning. Og hvis det er tall, så får du penger. Og hvis det er rusk og rask og tull 

og tøys, så må du betale penger og sånn og så. 

00:18:09 Taler 3 

Så er det jo. 

00:18:10 Taler 3 

Hvem skal du selge den? Eller skal du bare ha den lagret et eller annet sted og ventet du det 

trenger det kanskje neste år eller om. 

00:18:17 Taler 3 

2 år mhm. 

00:18:19 Taler 3 

Og det eneste svaret her på det er, at man må. 

00:18:23 Taler 3 

Stille seg spørsmålet, så må man rett og slett regne på de hvert enkelt, så må vi opparbeide oss 

kompetanse på det. 

00:18:30 Taler 3 

Og jeg tenker dette kanalprosjektet nå, så tenker jeg at vi har jo planer om. 

00:18:33 Taler 3 

Å flytte nå jeg? 

00:18:36 Taler 3 

Nå må alle ta tiden på den tiden de bruk. 

00:18:38 Taler 3 

For, vi må finne ut. Hva er det som koster, og så må vi kanskje tåle. Det tror jeg også 

entreprenører må gjøre, for det er veldig opptatt av kostnader så mye mitt. 

00:18:46 Taler 3 

Spørsmål er innenfor vanlig Innovasjon, så er det alltid dødens dal liksom. 

00:18:50 Taler 3 

Altså, du tjener ikke penger før du lærer hvordan du skal tjene penger, og jeg tror når det 

gjelder ombruk, så må kanskje entreprenører tenke at det har vi et utviklingsprosjekt så. 

00:19:00 Taler 3 
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Må vi tåle at en del av de ombruks initiativene var i første omgang kanskje ikke blir 

lønnsomme i seg selv, men at det er lønnsom læring, altså at du må. Du må være veldig nøye 

med at du faktisk liksom. 

00:19:13 Taler 3 

Tar tiden på det finner ut hvor mye det er vekter, ikke sant sånn at du har noe samler inn noe 

data og og og og komme med en læring fordi at. 

00:19:22 Taler 1 

De må lære. 

00:19:23 Taler 3 

Av det de de må lære av det, og du må ta. Jeg tror også det å liksom finne ut hvor mye særlig 

hvor mye arbeidskraft kreves og hvor mye liksom hver hva er, hva gjør at logistikken blir dyr 

eller dårlig, altså at man må. 

00:19:34 Taler 3 

Men du må fordi det er veldig problem er jo at folk sier det er dyrt og tenker sånn. Ja, det er 

dyrt og det er ikke så rart. 

00:19:39 Taler 3 

Det er dyrt. Det er fordi at vi ikke har fått denne industrien helt oppe å gå igjen da det er 

umulig. 

00:19:43 Taler 2 

Ja vet ikke hvor. 

00:19:44 Taler 2 

Du skal gjøre. 

00:19:45 Taler 3 

Nei, det er umodent. Derfor er det dyrt, men det er kommer ikke til å bli dyrt når vi får løst 

det. Men det er veldig mye som var dyrt. 

00:19:52 Taler 3 

Husker hvordan man holdt på å lage nettsider. Jeg jobber uten ikke nødvendigvis selskap. 

00:19:56 Taler 3 

Altså nå er det jo. 

00:19:59 Taler 3 

Nå kan jo du sette opp en enkel nettside på null komma swich. 

00:20:02 Taler 2 

Men det er fordi du har fått en katalog for å du har. 
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00:20:04 Taler 2 

Fått et system. 

00:20:05 Taler 3 

Ja, du har masse fine løsninger som er kjempeenkle og du kan forlange den logo på 5 minutter 

og ikke sant. Ting kan se smashing ut veldig fort til en veldig billig penge og så for 20 år 

siden så måtte du betale 300.000 for noe som du nå betal. 

00:20:23 Taler 3 

Du kan gjøre selv ikke sant og se bedre ut. Ja ja, så jeg tror det er veldig viktig innenfor 

ombruk at man forstår at vi er inne i den dyre fasen nå. 

00:20:24 Taler 2 

Ja gratis på en demon sier på en måte. 

00:20:35 Taler 3 

Men det er, men at vi er nødt til å klare å gjenbruke materialene våre i på et høyere nivå. 

00:20:43 Taler 3 

Det er ingen som lurer på om det er. 

00:20:44 Taler 3 

Riktig å holde på? 

00:20:45 Taler 3 

Å å kaste så mye som. 

00:20:47 Taler 3 

Vi gjør nei, så det tror jeg det det. 

00:20:49 Taler 3 

Savner jeg litt innimellom den. 

00:20:53 Taler 3 

Men det er ikke bare entreprenøren sitt ansvar, altså det er på en måte veldig mye 

eiendomsselskap sine ansvar. Så peker alle på eiendomsselskap, og de betyr jo. 

00:21:01 Taler 3 

Men vi har vel ikke så mye? 

00:21:03 Taler 3 

Penger vi strever. 

00:21:04 Taler 3 

Vi også, og da må du tenke. 
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00:21:05 Taler 3 

På bankene, så spørsmålet hvordan du kan. 

00:21:08 Taler 3 

Jeg tror det er viktig at entreprenøren stiller spørsmålet nå. Dette kommer til å koste litt mer, 

for dette har vi gjort, for vi har ikke helt. Vi må lære noe av dette. Hvordan kan vi spre? 

00:21:17 Taler 3 

Hvordan kan vi fordele kostnadene sånn? 

00:21:18 Taler 3 

At ikke, vi tar alt. 

00:21:20 Taler 3 

Og all risikoen for de står jo ofte med både kostnadene og. 

00:21:22 Taler 3 

Risikoen og elsikkerhet. 

00:21:23 Taler 1 

Planlegging, og. 

00:21:24 Taler 3 

Ja, ja, alt mulig, og det må de spre på. Kanskje kunde de tiltakshaver? Og altså det må det, må 

det må være en åpen dialog om da. 

00:21:39 Taler 1 

Hva type entreprenører har dere lyst til å engasjere utenom? 

00:21:44 Taler 1 

Tekniske entreprenører, det er jo det dere holder på med nå, så. 

00:21:46 Taler 3 

Ja, men det er bare for at vi har zoomet inn på den ene dingsen, og det er bare et det jeg. 

00:21:48 Taler 1 

Ja zoomer inn der sånn. 

00:21:51 Taler 3 

Det var et valg som skjedde, fordi min filosofi er at man må løpe med de menneskene som er 

motivert. Det er veldig tungt. 

00:21:59 Taler 3 

Det er nok av folk som. 

00:22:00 Taler 2 
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Vil ting ja, men det er. 

00:22:01 Taler 2 

Ikke mange som vil gi noe ekstra. 

00:22:02 Taler 3 

Ja ja så jeg tenker at ofte så er det bedre å følge finne mennesker først og finne ut, hva vil du 

også gå etter det istedenfor å tenke hva ville excel arket og så finne noen mennesker som skal 

ha lyst til? 

00:22:12 Taler 3 

Ikke sant, så det det var? 

00:22:14 Taler 3 

Sånn Eirik var sånn jeg synes dette er viktig. Jeg har gjort noe greier, tenkte jeg er fint. Vi 

løper etter deg, så det er grunnen til at vi har med på tekniske entreprenører nå, pluss at 

selvfølgelig. 

00:22:23 Taler 3 

I retro altså. I tillegg så er det mye metall, og det er veldig mye utslipp relatert til stål og 

metall, så det er det er greit, men alle jeg var nettopp å snakket med Bergen næringsråd med 

bygningsgruppen der ikke kun som driver bygningsgruppen. 

00:22:37 Taler 3 

Der har alle laugene og hun som sa. Disse er veldig konkrete. Jeg bare perfekt at man er 

konkrete fordi at dette er ikke en altså det er litt powerpoint øvelse sirkulær økonomi ombruk 

for at du må ha noen som tenker systemet type sånn som meg som liksom. 

00:22:51 Taler 3 

Ser det store sammenhengende og som kan tenke litt digitalt og litt forretning, men det blir 

veldig fort så. 

00:22:57 Taler 3 

Handler det jo om at det er noen? 

00:22:58 Taler 3 

Greier det er noe fysisk og spesifikt. 

00:23:03 Taler 3 

Og den teglsteinen er noe helt annet enn den kanalen, men noe helt annet enn det vinduet som 

er noe helt annet, ikke sant? Så det det er alle må med på en måte, men. 

00:23:11 Taler 3 

Mm jeg har jo sett for meg, for eksempel. Ja, det var basert på at jeg snakket med Åsane 

byggmesterforretning for noen år siden, og de sa de vi går ut på Haukeland, og det er masse 
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treverk. Og så tenkte jeg, jo kunne det ikke vært kult hvis vi i Norge, hvis vi i Bergen samlet 

alle som jobbet mye. 

00:23:25 Taler 3 

Med 3 og. 

00:23:26 Taler 3 

Så rett og slett beskrev 3 de 4 vanligste oppsirkulering metodene for treverk sånn ja OK plank 

da vi bergensmodellen for plank som er ubehandlet den går rundt hit sånn hvis det er laks så 

kan vi har vi disse 3 metodene. 

00:23:42 Taler 3 

Og det vet altså at alle liksom entreprenørene kunne. 

00:23:46 Taler 3 

Lempe inn i samme system, og da har vi kontakt med vindsekker hvis du trenger det og så 

altså, det var noe forskalings 3. 

00:23:53 Taler 3 

Det gjør vi sånn hos oss i Bergen, og at alle på en måte som jobbet med forskaling strev da 

hadde forskalings 3 ruten. 

00:24:03 Taler 3 

Men selv om du velger forskningstid, så må du jo snakke med 20 mennesker fra 20 

forskjellige selskaper for å lage. 

00:24:09 Taler 3 

Det systemet, men det er noe helt annet. Det andre aktører der enn på kanal. 

00:24:15 Taler 1 

Hei klar. 

00:24:16 Taler 3 

Ja, det er masse arbeid å gjøre, men det å gå produktspesifikk tilverks. Det er det eneste som 

egentlig kan tas fremover. 

00:24:23 Taler 3 

For hvis du bare går på et sånt, kan ikke alle skjerpe seg litt på ombruk, så er det alle som 

tenker. 

00:24:28 Taler 3 

Ja så er. 

00:24:29 Taler 3 

Det ingen som gjør det altså jeg mener ikke det, men altså det er du skjønner ja. 
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00:24:31 Taler 1 

Ja, men dette spirorør da tar de spirene, eller så går. 

00:24:35 Taler 3 

Ja ja. 

00:24:35 Taler 2 

Greit, det er litt sånn som det du sa med riving, at de må være mest spesifikke på produktet 

produkt starte der. 

00:24:41 Taler 3 

Så det er veldig viktig at for mye tror håndverkerne er med, for det er. 

00:24:49 Taler 3 

Veldig fysisk, og det føler jeg kanskje av og til innenfor ombruk og gjenbruk at det kan at de 

som jobber med data og teknologi og compliance ikke egentlig helt liksom skjønner hvor 

avhengig du er av at. 

00:25:00 Taler 1 

Verken er med ja. 

00:25:03 Taler 1 

Helt klart de er håndverkere de og men på en. 

00:25:05 Taler 1 

Annen måte med sin? 

00:25:05 Taler 3 

På en annen måte, men til syvende og sist er alt som finnes på en skjerm, bare en i en ideell. 

00:25:10 Taler 2 

Vi har du må i? 

00:25:11 Taler 2 

Friske innlede og ta mer og. 

00:25:12 Taler 3 

Det er bare det finnes egentlig. 

00:25:14 Taler 3 

Det er flott da. 

00:25:17 Taler 3 

Ja men alt henger sammen med alt. 

00:25:18 Taler 1 
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Ja ja, det svarte jo egentlig på hvor ene spørsmålet der og. 

00:25:26 Taler 1 

For for å ikke med dere alle entreprenørene. 

00:25:29 Taler 3 

Nei, ikke, nei, ja, men alle og alle jeg har. 

00:25:32 Taler 1 

Ikke snakket med det. Nei, du kan ikke snakke om alle entreprenørene da. Nei. 

00:25:36 Taler 3 

Men vi får litt. 

00:25:39 Taler 3 

Jeg føler at entreprenører er veldig engasjert, ikke sant? Vi har fantastisk i sitter i styret i 

project som jobber i veidekke entreprenør som er veldig engasjert, ikke sant? Henning bang 

og Asbjørn stoveland etter de. 

00:25:51 Taler 3 

Så nå, men så får man jo så spørsmål fra entreprenørene som handler om kostnader, ikke sant? 

For hvis jeg sier at jeg skulle gjerne skulle gjerne sendt de der greiene dine på et litt sånn reise 

i. 

00:26:02 Taler 3 

Verdikjeden det liksom kan bli sånn forsvar. Det bare ting jeg tror de kjenner litt på at når de 

får et sånt så. 

00:26:08 Taler 3 

Er det vårt materiale, sant? 

00:26:09 Taler 3 

Vårt og jeg ble. Ja, det er bedre å ha det lagret her. 

00:26:10 Taler 1 

Men eige. 

00:26:13 Taler 3 

Kanskje vi får bruk for den gang enn det som vi ønsker. Da er jo at det skal flyte i samfunnet 

være tilgjengelig for hverandre for å få opp omløpshastigheten. Så det for jeg tenker at hvis du 

får frigjort materialene vekk fra ut fra entreprenør, så. 

00:26:26 Taler 3 

8 andre prosjekter har mulighet til å bruke det som blir det kommer de i arbeid igjen fortere 

enn hvis du sitter og venter og håper at du kanskje får et prosjekt som passer akkurat det om å 

for det jeg snakket tidlig med folk, og da viser jeg at utrolig mange har masse lagre med. 
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00:26:39 Taler 3 

Et bruk ting de aldri får brukt igjen. 

00:26:40 Taler 2 

Men da kan. 

00:26:41 Taler 2 

Jeg gå til en annen trenger akkurat det de har, og ja. 

00:26:42 Taler 3 

Ja, men de vet ikke om det er fordi at det. Det er derfor veldig sånn, men og og spørsmålet får 

vi alle med, så tenker jeg sånn jeg føler alle entreprenørene er interessert. I er forskjellige 

modningsgrad. Noen sånn? 

00:26:55 Taler 3 

Det er litt usikkerhet rundt liksom. Jeg tror det særlig dette med eierskap, liksom hvor mye 

skal vi gjøre selv, og hvor mye skal vi gjøre et annet sted? 

00:27:04 Taler 3 

Jeg tror veldig min opplevelse er at entreprenørane er gøy å jobbe med ombruk for dette. De 

blir kreativ at de synes det er litt sånn spennende generelt da de synes de blir. De synes det er 

gøy. 

00:27:16 Taler 3 

Men at de kanskje ikke alltid tenker så mye på livet utenfor sin egen, ikke er en del av et 

større på en måte verdikjede da eller verdisystem, og det handler jo også om at de ikke har 

folk som har tid til å. 

00:27:21 Taler 1 

Den finnes veldig om. 

00:27:34 Taler 3 

Jobbe med det kan du si ja, og så er det jo alltid sånn i sånne bransjer at det er de store som 

har ressurser som har anledning til å løpe først. Og så de løp 10 ansatte har ikke større 

anledning til. 

00:27:46 Taler 1 

Ja å sette ressurser på. 

00:27:48 Taler 3 

Det men og så snakket de med disse EBA rundt med å bygge og anlegg. De er jo opptatt av 

det de også, ikke sant? 

00:27:58 Taler 3 
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Og så håper jeg kanskje at jeg vet ikke jeg kanskje han er kjempeflink han heikki holmås, han 

snakker jo veldig mye om det, men jeg lurer på når du liksom selve driften av den foreningen 

som er ganske viktig. 

00:28:07 Taler 3 

Da, der lurer jeg på om de kunne tatt enda mer ledere, rett og slett innimellom, men veldig 

mye sirkulærøkonomi. 

00:28:14 Taler 3 

Da handler jo om å ta ansvar for noe langt utover ditt eget organisasjonsnummer, uansett om 

det er klær eller mat eller våt note, så må du bryr deg om ting som skjer 2 hakk foran deg og 2 

hakk bak deg, og som egentlig er en bransjeutfordring. Ikke din utfordr. 

00:28:20 Taler 1 

Ja hei. 

00:28:31 Taler 3 

Og hva som skal til for det noen. Det er veldig få som det står i stillingstittelen, at det skal du 

gjøre, og da er man egentlig litt avhengig av folks liksom personlige vilje og evne til å gå 

utover det som det står i stillingsbeskrivelsen da. 

00:28:45 Taler 3 

Ja det er ja, det er litt blandet. 

00:28:46 Taler 1 

Helt klart. 

00:28:50 Taler 1 

Og hva? 

00:28:53 Taler 1 

Men dere er jo et teknologifirma. 

00:28:57 Taler 3 

KnowIT eller proptech. 

00:28:59 Taler 1 

Ja der du prosjektleder? Altså det er jo digitale løsninger. 

00:29:02 Taler 3 

Ja, det er ikke det. Ja nei, det er en klynge administrativ enhet som driver klynge aktiviteter. 

Ja, og så ønsker man å å ikke sant bare sånn at en klynge det er sånn at du får du setter opp 

frokostmøter du setter opp speed. 

00:29:17 Taler 3 

Dating du har. 
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00:29:17 Taler 3 

Konferanser du utvikler prosjekter hvor klynger deltakerne kan samarbeide om 

problemstillinger som er større enn den egen, så det er. 

00:29:24 Taler 3 

Strukturert samarbeid som er på en måte verdiløftet her, og så fra klyngen administrasjonen, 

og i tillegg så er det kanskje en ekstra del på dette her med å koble oppstartsbedrifter med 

store kunder for å få folk til å bli digitalisert og bruke de liksom være innovativ. 

00:29:39 Taler 3 

Og så har hele denne klyngen eiendomsteknologi som på en måte den underliggende driveren, 

for liksom hva som skal flytte oss inn i fremtiden. Men men selve liksom klynge dyret er jo 

ikke noe mer er jo organisasjonsmennesker kan du si ja. 

00:29:44 Taler 1 

Ja vi. 

00:29:55 Taler 1 

Men hva løsninger jobber dere med? Jobber dere med dere løsninger opp imot? 

00:30:01 Taler 1 

Gjenbruk for. 

00:30:03 Taler 1 

I prosjekt sånn som å få et donor bygg inn i? 

00:30:07 Taler 1 

Et de en digital løsning. 

00:30:09 Taler 3 

Ja ja, altså for det første så må jeg si at protek har forskjellige andre typer prosjekter også som 

ikke er på ombruk, ikke sant? 

00:30:15 Taler 3 

Som er på deling av data og andre områder, men det jeg jobber jo dette ombruksprosjekter, og 

det er klart at. 

00:30:23 Taler 3 

Vi har jo snakket med, kjenner jo alle disse tech nye tech plattformene og snakke med folk 

hele tiden. Om det i det siste prosjektet her, så holdt vi tech selskapene litt utenfor, for vi 

trenger liksom ha med oss disse folka. 

00:30:35 Taler 3 

Men men men det vi nå identifisert da som jeg jobber med særlig her. Det er jo dette med å få 

dataflyt av digitaliserte landbruksvarer inn til grossist, ikke sant? 
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00:30:46 Taler 3 

Det er liksom et veldig sånn det er idet det identifiserte vi som på en måte den ene teknologi 

floken vi skal få tak i. 

00:30:53 Taler 3 

Fordi det du har fått dette ombruks material ut, så trenger det å bli digitalisert. Du må få en 

digital identitet, og så må den identiteten i vårt case da der vi ønsker at prosisten skal få tak på 

det, kunne også vært entreprenøren som skal vise at det finnes. 

00:31:05 Taler 3 

Det er ikke noe sånn. Vi begrenser oss ikke til det, men så punkt en er at noen da blir sånn. 

Hvem skal digitalisere det faktisk konkret? 

00:31:17 Taler 3 

Hvilken kompetanse må vedkommende ha? Det varierer etter ulike typer produkter. Hvor i 

hvilket system skal det digitale? 

00:31:24 Taler 3 

Deres, og hvordan sikrer vi oss at i dette tilfellet den selgeren da husker assisten kan lese 

denne informasjonen, og den er på en måte tilgjengeliggjort sånn at vedkommende kan ta 

stilling til om vi skal videreføre den og. 

00:31:38 Taler 3 

Det er masse utfordringer innenfor teknologi og ombruk, og det finnes jo masse. Har kommet 

opp masse ombruks plattformer og sånn også sliter vi litt med datadeling da, fordi at. 

00:31:48 Taler 1 

De holder altså. 

00:31:49 Taler 3 

Ja, noen holder for seg selv, noen vil dele. Det er litt forskjellig, og du skjønner at hvis det er 

en startup, så kan du ikke dele all data fordi at de må også boliglån, ikke sant? Så det er, men 

det er litt utfordringer. Deling av data er veldig vanskelig, men det vi. 

00:32:03 Taler 3 

Snakk. Nå snakker jeg med litt forskjellige folk om det så snakket med rehub som er en 

teknologiløsning for å tenke skulle vi lastet opp tingene hos deg og de bruker en sånn 

produktdata template som er utviklet av noe som heter PDT Norge produkt letter template 

Norway. 

00:32:18 Taler 3 

Av direktoratet for byggkvalitet, hvor det er sånn 19 input felt som er ganske generisk og som 

kan beskrive en ombrukt byggevare. 19 er veldig mye for en kanal, men for andre produkter 

så er det ja for å sperre dør, så er det veldig mye, ikke sant? Men de har et api som gjør at du 

kan aksessere den, ikke sant? Så det at. 
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00:32:27 Taler 1 

Ja for et spill, og der er det jo. 

00:32:35 Taler 3 

Det er liksom en vei vi går, og så snakker vi med nobb Norsk byggevare tjeneste, og de er 

veldig sånn på at du kommer ikke utenom oss. 

00:32:41 Taler 3 

Vi er liksom motorveien i dette systemet så skulle ombruks sentralen rett og slett få en bruker 

være en produsent i nobb og si at her har vi kanaler, og så er det liksom sånn vi jobber hele 

tida, men i nobb så er det den generiske våren, mens i rehub så er det den faktiske. 

00:32:56 Taler 3 

Varen. Det er forskjellen som nå. 

00:32:58 Taler 3 

Det er sånn her er det? 

00:32:59 Taler 2 

Filmer under den generiske vannet. 

00:32:59 Taler 3 

Én ting. 

00:33:00 Taler 3 

Det betyr beskrivelse av varen som kan entreprenørene jeg takk. Jeg skulle ha totusenogfem 

eller 15 av dem, ikke sant? Mens i, men så er det kanskje bare 20 mens i rehab så er det 

faktisk konkrete varen som kanskje har en qr kode, altså det er den og når du har kjøpt 15. 

00:33:05 Taler 2 

Er det sånn? Ja. 

00:33:16 Taler 3 

Er det tomt? 

00:33:17 Taler 3 

Ja, og så er det den andre sier. Kanskje skal vi bare prøve litt smart skits i en periode, og nå er 

jeg kontaktet alle CO ene i disse selskapene som er grossister. For hva? Hva er deres krav til 

input felt? Altså, hva skal? 

00:33:30 Taler 3 

Til altså først, ikke sant, så dette er et spørsmål. Dette må man lure på, ikke sant? Så først 

tenkte jeg, skal dette integreres med deres sånn IRP system som er deres salgs salgssystem? 

Nei, nei, det skal kanskje ikke det. Nei, kanskje skal denne ombruks lageret være som om det 
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var en underleverandør da ikke sant? Sa at og da kan det ligge noe eller kan det være eller skal 

vi kjøpe det, så dette er jeg. Jeg har ingen spørsmål svar, jeg har veldig mye spørsmål, men. 

00:33:59 Taler 3 

I dette tilfellet, som handler den av konkrete dataflyten, så handler det om å finne ut forklare 

bransjen hvorfor det her dataflyten må skje og hvorfor det er viktig at den dataflyten skjer, og 

hvis ikke de vet at den finnes, så finnes det ikke, og så må vi finne ut hvilke systemer bruker 

du? 

00:34:18 Taler 3 

Hvordan kan din arbeidshverdag gå opp? Hva er det logisk at ikke sant? Og hva er kravet til 

de digitaliseringen ombruksvare? Altså på et annet tidspunkt, så kommer det noen. 

00:34:29 Taler 3 

Men, men det å finne ut hvem som skal bruke hvilken software og om det er en eksisterende 

ny eller å analysens og at natt. 

00:34:42 Taler 3 

Der står saken ja. 

00:34:43 Taler 2 

Mye på Facebook. 

00:34:43 Taler 3 

For å si det sånn ja, fordi og og og jeg tenker at det er veldig det er sånn at det har kommet en 

del sånne techselskaper. 

00:34:51 Taler 3 

Jeg så sånn type loopfront og sånne ting, og så har man litt tendens til nå har disse disse 

ganske ung teknologibransje, og jeg tenker at vi må være såpass ærlig å si at det er ikke 

sikkert det aller første vi kommer på var det aller smarteste, ikke sant? Sa at. 

00:35:06 Taler 1 

Nei, nei, nei. 

00:35:08 Taler 3 

Og så har vært litt sånn hallelujastemning føler jeg, sa bare det kommer opp et 

teknologiselskap som Brann, og nå har vi funnet det endelige. 

00:35:14 Taler 3 

Og så blir det på en måte. Kanskje viser det seg at det var for mye. Det var feil, eller det var 

ikke sant, så vi må regne med at alle disse techselskapene kommer til å pivotere endre seg 

flere ganger, og at vi det er ikke sånn at måten vi konsumerer musikk på. 

00:35:27 Taler 3 
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Har ikke dere vært gjennom hele den reisen, men jeg har det. Vi har hatt mange måter å 

konsumere musikk på hva de siste 20 årene var å si det sånn så, og det kommer vi til å. 

00:35:38 Taler 3 

Gjøre her også. 

00:35:39 Taler 2 

Men det er viktig med utvikling. Det er jo da, så jeg skal. 

00:35:42 Taler 2 

Utvikle seg. 

00:35:43 Taler 3 

Ja så så svaret er at det det tar litt tid å finne ut hva som må digitaliseres, og så må vi finne ut 

liksom hvordan det kan gjøres enklest mulig, så er det en sånn ting med tech mennesker at de 

vil ofte bare ha mer data, og det er ikke alltid mer data. 

00:35:57 Taler 3 

Er det entreprenørene? De er mye mer praktiske enn jeg tenker deg. Ikke sant? Så det å 

balansere fordi at folk med tekst de vil ha mer funksjonalitet og mer data og mere grafer og 

mer automat, ikke sant? 

00:36:01 

Skal det bare. 

00:36:07 Taler 3 

For det syns de er kult, så det er også noe med å finne den hver. Hva er ja? 

00:36:14 Taler 3 

Enkleste måten å gjøre ting på? Ja. 

00:36:18 Taler 1 

Hvis vi separat 5 år fram i tid. 

00:36:21 Taler 1 

Hvordan tenker du at det ser ut da i forhold til? 

00:36:25 Taler 3 

Ja nei, jeg ser jeg. Jeg håper jo at vi har fått opp noen verdikjeder av forskjellige slag. 

00:36:31 Taler 3 

Noen går i via krøis, andre går ikke, men at vi har fått opp en litt sånn. Hva skal vi kalle det? 

Industrialisert måte å jobbe med ombruk og oppsirkulering som går imellom 

organisasjonsnummer rette kan godt hende at 8 forskjellige entreprenører samarbeider om, 

men jeg tror veldig at vi får en. 
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00:36:47 Taler 3 

Spesialister på oppsirkulering da for eksempel at vi får noen aktører som er veldig god på som 

sier armatur når jeg sier industrialisering, som mener jeg det at vi må gå fra skreddersøm til til 

repeterbare prosesser som som for folk ja, og da må du være litt produktspesifikk for grunnen 

til at alt koster så innmari mye i dag. 

00:37:07 Taler 3 

Det er fordi at du har 20, ikke sant? Du har så masse rubbel og bit så jeg tror at vi må bli mer. 

00:37:13 Taler 3 

Bransjen må bli mer produktspesifikk, og så må man prøve å effektivisere, liksom servanter. 

Da trenger du en vaskeservant vaskemaskin, ikke sant? 

00:37:23 Taler 3 

Du må du må være litt. Ja, det er det jeg tror da, for hvis ikke så alle andre verdikjeder er jo 

ganske spesifikke de også. Ja. 

00:37:32 Taler 1 

Helt klart ja. 

00:37:35 Taler 1 

Ganske spesifikt når du skal ha en lampe som dette, altså de er ganske kompliserte. 

00:37:39 Taler 3 

Ja ja ja, og de er veldig gode på lampe, og de kan ikke selge olabukse i samfunnet, ikke sant? 

For det er det er noe annet. Ja, så det det det vi må på en måte. 

00:37:43 Taler 1 

Nærhet sånn. 

00:37:48 Taler 3 

Vi kan ikke få grunnen til at de er så effektive det vi kaller oppstrøms da som oppover i 

verdikjeden. 

00:37:52 Taler 3 

Det er jo fordi at de er produktspesialister, så det vi må gjøre det samme kan ikke forvente at 

entreprenørene skal kunne alt om alle ting. 

00:38:01 Taler 3 

Nei, da går vi. 

00:38:02 Taler 3 

Og da blir det blir veldig kaos. Ja. 

00:38:07 Taler 1 
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Tenker du at sånn som ikea der nå og tar inn gamle, gammelt ifra seg selv en måte å gå videre 

på for å gå grossistene? 

00:38:16 Taler 1 

Hvis de kan ta inn en flere ballast. 

00:38:17 Taler 3 

Ja, jeg tror det er. Ja ja jeg tror det er en av en av altså jeg tror jo at vi må ha veldig mange 

forskjellige løsninger. 

00:38:24 Taler 3 

Det er ikke en, men jeg tror det er en av dem og grunnen til at det verden åpenbare er en av 

dem. 

00:38:28 Taler 3 

Det er der folk handler, når de skal ha sofa. Ikke sant? Sa at du du må være der kunden er når 

kunden skal ha det den skal ha. 

00:38:37 Taler 3 

Sånn sett, og så er ikea har gjort privatkunder som er insentivert helt annerledes enn 

næringskunder, så jeg har egentlig mye større tro på næringsidn. 

00:38:47 Taler 3 

Innkjøpsfond folk enn privatfolk for privatfolk. Da kan du bare håpe at de har gode verdier og 

og at kanskje prisen blir litt lavere, men. 

00:38:55 Taler 3 

Næringen må jo. 

00:38:57 Taler 3 

Det vet jeg på helt andre krav da. Ja ja, så det tror jeg er ett av løsningene. Det finnes i det. 

00:39:04 Taler 3 

Og så er det jo det å som sier rives kammen og beholde mer og de som det er mange. 

00:39:10 Taler 1 

Mange måter å shoppe da. 

00:39:13 Taler 3 

Ja, hva er estetikk? Hva er fint for eksempel? 

00:39:16 Taler 2 

Deiligere å se hele tiden for det. 

00:39:17 Taler 3 

Det endrer seg hele tiden. Ja, veldig. 
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00:39:20 Taler 1 

Har du ikke sett på løsninger når det kommer til dokumentasjon av å sette inn et spirorør for 

eksempel? 

00:39:29 Taler 1 

Møre ha en dokumentasjon på 15 år. 

00:39:31 Taler 3 

Det hadde må jo ha en dokumentasjon, altså nå, det må jo ha en. Du må jo på en måte du 

dokumentere eller våren og på en eller annen måte ytelseserklæring våren kan du si, men det 

fine med spirorør er jo at det er ikke sånn sinnsyk komplisert, så det er jo derfor vi har valgt 

den i første fase. Kan du si fordi at vi tror at den på en måte dokumentasjonskravet der er. 

00:39:58 Taler 3 

Antageligvis mindre enn hvis du skal ha den verden eller vente eller ja, i uno ett natt. Men det 

må jo dokumenteres og det er jo det de har jobbet litt med i dette. 

00:40:11 Taler 3 

Pt Norge, hva skal dokumenteres der? Vi har jo med rådgivende ingeniører som kan si. 

00:40:18 Taler 3 

Om det er grossistene vet hva de trenger av dokumentasjon, og så har vi også er i kontakt med 

sintef som jeg skal ringe nærmest etterpå, som er liksom der har du en sånn kanal guru som 

gjerne vil være med å dokumentere, men ikke sant. 

00:40:31 Taler 3 

Noen ganger føler han jeg snakker med sintef at de trenger å vite liksom hele livshistorien til 

enhver kanal. Og da, sier entreprenørene, vi trenger ikke det. 

00:40:38 Taler 3 

Vi trenger bare å vite at den ikke har stått i syrebad liksom. Ja, så, men det er jo noe hele 

byggebransjen finner ut. 

00:40:44 Taler 3 

Prøve å finne. 

00:40:44 Taler 3 

På altså. 

00:40:44 Taler 3 

Hva er liksom det er? 

00:40:46 Taler 3 

Visuell inspeksjon og så må du liksom. 

00:40:49 Taler 3 
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Teste, så det må jo. 

00:40:51 Taler 3 

På en eller annen måte? 

00:40:53 Taler 3 

Dokumenteres, og det regner jeg med at noen at jeg finner de rette fagfolkene til å finne riktig 

nivå på det. Det er planen, yes. 

00:41:03 Taler 3 

Og det når det gjelder også dokumentasjon da så vil jeg si at det er jo krav til ombruks 

kartlegging nå i nye tech. 

00:41:12 Taler 3 

Og så er det sånn at alle jeg snakker med nå veldig mange jeg snakker med sier at vi 

kartlegger for mye for tidlig før vi vet om vi får bruk for det, så det er også en ting vi ser på da 

om hvordan man kan. 

00:41:23 Taler 3 

Det blir som konsulent mat når du går om bell inn og selger en ombruks kartlegging, og så har 

du kartlagt masse materialer som du kanskje ikke bruke. 

00:41:30 Taler 1 

Kommer vi til å? 

00:41:30 Taler 3 

Nei, så det er vi også sett på et behov for å lage en sånn slags gradert ombruks kartlegging 

hvor du er veldig sånn. 

00:41:40 Taler 3 

I begynnelsen, men at du først etter å ha gjort en grov vurdering mm. Kanskje fått det ut ser at 

det kom uskadet ut at da du begynner å liksom altså, vi må ikke investere for mye. 

00:41:51 Taler 2 

Begynne å kartlegge at før du har tatt. 

00:41:52 Taler 2 

På deg en gang så? 

00:41:53 Taler 3 

Ja, ja for nå. Det har vært litt sånn tendens til at mange som jeg stiller det spørsmålet sier, ja, 

det er sant, så det er det ene og det andre er at. 

00:42:01 Taler 3 
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Det er krav til landbrukskvartalet, men er ikke krav til at du skal finne de ombruksvare 

regningene, ikke sant? Sa at det er du blir bare tilgjengelig for de som driver bygget, men det 

blir tilgjengelig for samfunnet ennå. Ja. 

00:42:17 Taler 1 

Sånn når vi snakket om det? 

00:42:21 Taler 1 

Må være formulere riktig. 

00:42:22 Taler 3 

Ja ja. 

00:42:26 Taler 1 

Hvordan ser de da? Sliter jo med planlegging hvis du skal inn i bygge rive. 

00:42:31 Taler 1 

Demonterer da, og så bestemmer om du kan bruke det opp igjen. 

00:42:34 Taler 3 

Hva sa du hvis? 

00:42:35 Taler 1 

Du sliter jo med planleggingen da. Hvis du skal innebygge demonterer da og så etter da. 

00:42:42 Taler 1 

Bestemmer om du kan bruke det opp igjen, da. 

00:42:44 Taler 1 

Må du ha en lagringsplass? 

00:42:46 Taler 1 

På tema materiale, og da kan du ikke planlegge før bygget skal settes i gang. Du skal sende 

det. 

00:42:51 Taler 3 

Ja det, det er mye sånn. 

00:42:55 Taler 3 

Utfordringer med planlegging har jeg skjønt ja som ser det utenfra, og det ene er jo det at du 

det blir mye mer sånn just in time actes system. 

00:43:07 Taler 3 

De sier jo at prosjekteringsfasen går liksom blender seg inn i byggefasen mye større grad, 

også fordi at ting kommer. Og så var det ikke sånn det skulle. Og så ble det ikke som om du 
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hacket til og sånn så det blir mye mer komplikasjon. Og da tenker jeg arkitektene er veldig 

viktig at de. 

00:43:24 Taler 3 

Har jeg tenkt at de må ha arkitektur som er. 

00:43:29 Taler 3 

Både de må ha som mål da Norge å lage arkitektur som er absorberer mindre kvanta 

materialer, sånn at du kan bruke mindre, ikke sant? 

00:43:40 Taler 3 

Det ikke trenger det samme gulvet i halvetasjer, men liksom litt sånn soner og variant versjon. 

Og så må de lage bygg som gjør at du på en eller annen måte det er praktisk og. 

00:43:51 Taler 3 

Ja, men de vet ikke helt hvordan de skal få til da, men det er jo helt klart at liksom det at du 

må endre litt ting underveis er en er en større del av landbruksbygg ringen enn tidligere. 

00:44:01 Taler 3 

Ja og så er det jo mange som sier dette med lagring på byggeplass er et kjempestort problem. 

Hvis du skal ha ting lagret, og det er jo derfor vi har tenkt at det er bedre at du kanskje 

istedenfor å ha. 

00:44:13 Taler 3 

Et sinnsykt volum av ventilasjonskanaler liggende. Så kanskje det er bedre at de du. 

00:44:19 Taler 3 

Selger dem, og så er det noen andre som bruker altså sånn at altså litt av fordelen er å få flyt 

da rett og slett ved å få det ut på et i en ut i samfunnet kan være fint for det. Jeg skjønte jeg 

mye sånn styr med at du tråkker opp på ting. 

00:44:23 Taler 2 

Det flyter litt? Ja. 

00:44:36 Taler 3 

Ja ja så det er jo også et en utfordring, kan du si? 

00:44:40 Taler 2 

Mm men nesten flyter rett ifra der du driver oss bor rett. 

00:44:45 Taler 2 

Inn i byer da? 

00:44:48 Taler 1 

Det er jo da sa jeg. 
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00:44:49 Taler 3 

Altså det beste hadde vært sånn organdonasjon, sånn som du gjør med hjerter. Det går rett ut 

av kroppen her, så rett i nærheten. 

00:44:52 Taler 1 

Ja ja mm. 

00:44:54 Taler 3 

Og det er jo liksom i en. Det er den beste ideen, men det er lav sannsynlighet for at akkurat 

det skjer. 

00:45:00 Taler 1 

Endelig får ventetid og sånn. 

00:45:01 Taler 3 

Men ja ja, men men det fine er at jeg tror det har vært en misforståelse i bransjen om at eller 

ikke misforståelsen. Jeg tror det har vært litt sånn. 

00:45:09 Taler 3 

Du må. 

00:45:12 Taler 3 

Hvis du prosjekterer et bygg, så trenger ikke du den spillekanal. For eksempel trenger ikke du 

å vente på at, og nå er det en gjenbruk spillekanal det bygget. 

00:45:20 Taler 3 

Da kan vi få lov å prosjektere med jeg prosjekterer med den greit i prosjektet med den, så må 

den ligge og vente i 2 år før du kan putte den inn. Nei, du bare fortsetter som vanlig. 

00:45:28 Taler 3 

Lager den listen, og så når du sier nå skal jeg kjøpe deg, så sjekker du hva som er her sånn at 

det har vært en sånn greie om at. 

00:45:36 Taler 3 

Man har publisert problematisert, veldig mye. 

00:45:38 Taler 3 

I dette her dilay biten. 

00:45:40 Taler 3 

Og det mener jeg at en sånn ombruks verdikjede løser for. 

00:45:44 Taler 3 

Da er det bare sånn elva går? 

00:45:46 Taler 3 
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Og så sjekker du? 

00:45:47 Taler 3 

I det du trenger det, om det er noe der, hvis det ikke er noe der nei, for blir nytt da og da blir 

det neste. Ja, da blir det neste som tar det. Ja. 

00:45:50 Taler 2 

Ja ja men at det for sjekke. 

00:45:55 Taler 1 

At det går helt opp mot leveringstiden, nesten på. 

00:45:57 Taler 3 

Ja så da blir du får du ben mere noe som simulerer enn vanlig leveransemodell enn dette sånn 

kjempemye, lagring og venting systemet ja. 

00:45:58 Taler 1 

En liten mus. 

00:46:10 Taler 1 

Håper du å se at gjenbruk kan konkurrere mot grossistene. 

00:46:14 Taler 3 

Nei med nei, ikke mot grossistene. Jeg håper grossisten konkurrerer om ombruk det jeg håper 

jeg, og fordi at de er veldig gode på ting og de må utnytte de styrkene de har. 

00:46:17 Taler 2 

Ble en del av ja. 

00:46:24 Taler 3 

De er kjempegode på salg og leveranser og logistikk, og de er god på å sette sammen 

produktpakker og vurdere så de kan veldig mye. 

00:46:31 Taler 3 

Og jeg tenker at det er veldig flott hvis ombruks økonomien kan på en måte få. 

00:46:35 Taler 3 

Lov å tappe inn i det de kan. 

00:46:37 Taler 3 

Sånn at de ombrukte varene får liksom en beste behandlingen de kan få innen salg og 

logistikk tenk. 

00:46:47 Taler 3 

Jeg sa jeg er. For meg er det veldig åpenbart hva du mener gjelder i alle oransje ikea. 
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00:46:50 Taler 3 

Møbel klær. 

00:46:52 Taler 3 

For hvis så lenge du driver liksom at du må reise 2 timer i den retningen for å finne en 

gammel stol, og så må du gå bort til fretex og lete inn, ikke sant? Da? Det er veldig mye bedre 

at det var sånn her er vel indeks. 

00:47:04 Taler 3 

Nye bukser, gamle bukser, størrelse og ordnings. 

00:47:10 Taler 1 

Hei klar. 

00:47:11 Taler 1 

Kan materialet ser du tenker du er lettest å gjenbruke. 

00:47:16 Taler 1 

Hvis du ser ja innbygger maskin. 

00:47:18 Taler 3 

Nei, det vet jeg ikke. Nei, det er litt dårlig på det. Jeg vet er at det vi har sagt vi har. 

00:47:23 Taler 3 

Folk har tenkt at spirorør er ikke så verst greit. Det er ganske likt mellom produsenter. Det er 

et rør det er rundt. Det er sånn, så det har de sagt det. 

00:47:35 Taler 3 

Problemet er, at det er romslig det. 

00:47:36 Taler 3 

Er et stort. 

00:47:36 Taler 2 

Ikke sant? Vanskelig å håndtere. 

00:47:38 Taler 3 

Det er. 

00:47:38 Taler 3 

Vanskelig å håndtere, så vil. 

00:47:40 Taler 3 

Jeg tro at ting som er flott, ikke sant? Parkett på gulv og vegg er burde vært enklere, men nei, 

det vet jeg ikke. 
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00:47:49 Taler 3 

For å være helt ærlig. 

00:47:54 Taler 1 

Jeg har nok en. 

00:47:56 Taler 1 

Spesifikke tips og triks til entreprenører. 

00:47:59 Taler 3 

Tips og triks nei, ikke tips og triks, for jeg kan jeg. 

00:48:02 Taler 3 

Er ikke i byggebransjen. 

00:48:04 Taler 3 

Sånn egentlig jeg bare ser på? 

00:48:06 Taler 3 

Koser meg. 

00:48:06 Taler 3 

Nei, men nei tips og triks. Jeg håper jo at alle entreprenører tenker på at det å at hvis enhver 

entreprenør tenker at vi jobber litt med Innovasjon og nå bare for å ta en funfact. Jeg jobbet jo 

Innovasjon Norge her i 10 år, og det er jeg kom dit, så sa de. Vi jobber ikke med 

byggebransjen for. 

00:48:19 Taler 1 

Mm ja. 

00:48:23 Taler 3 

Der er det ikke noe Innovasjon det er. 

00:48:25 Taler 1 

Og shoppa. 

00:48:25 Taler 3 

20 story, de hadde ingen. 

00:48:28 Taler 3 

Prosjekter fra bygg da jeg begynte der. 

00:48:32 Taler 3 

Og det ikke jeg egentlig. 1000 syv nå. 

00:48:32 Taler 2 
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Det var ikke sånn at vi burde jobbe med byggebransjen for. 

00:48:35 Taler 2 

Å få Innovasjon. 

00:48:37 Taler 3 

Det var kanskje det, men det var nok av de andre, ikke sant? Hav og vind og er og noe fisk og 

ja og en natt. 

00:48:43 Taler 3 

Men det, det har jo endret seg, ikke sant? Men, men poenget er at jeg tenker jo at du har. 

00:48:47 Taler 3 

Jeg håper jo jeg er jo litt sånn litt sånn verdidrevet av og til kan du si, men jeg håper jo at 

enhver bedrift tenker at å drive Innovasjon eller gjøre noe nytt. Det er en gave til samfunnet. 

00:48:57 Taler 3 

Altså du du kan utvikle ditt eget forretningsområde, men det er også liksom sånn 1000. Takk 

for at du prøver ut dette på vegne av oss tenker jeg da at jeg tenker at de må være litt folk må 

være litt stolte av å prøve noe, og så må vi må de kommunisere det og få lære og formidle, og 

så vil det på en måte være. 

00:49:15 Taler 3 

Ja jeg, jeg synes det er en ganske sånn viktig verdi da i ethvert senkonsekvens hvert. 

00:49:22 Taler 3 

Entreprenørselskap og prøve å gjøre noen nye ting. Men det er veldig viktig å formidle om det 

etterpå. Det tror jeg. 

00:49:29 Taler 3 

Ikke de alltid. 

00:49:30 Taler 3 

Er så gode til så det. 

00:49:31 Taler 2 

Nei sant. Det kom fram at dette har vi prøvd på, så uansett for det. 

00:49:34 Taler 2 

Var bra det. 

00:49:35 Taler 3 

Ja, du må du må dele det, så det må være en litt sånn strukturert deling av initiativ når de gjør 

ting, så det synes jeg ja åpenhet. Og så håper jeg også at de innimellom identifiserer 

fortløpende hva vi trenger. 
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00:49:50 Taler 3 

Å bli enighet på bransjenivå fordi at hvis ethvert lite entreprenørselskap skal finne sin egen 

drill, så er ikke det veldig bra. For BNP holdt jeg på å si, ikke sant? Det er ikke 

ressurseffektivt så. 

00:50:00 Taler 3 

Jeg tenker at. 

00:50:01 Taler 3 

Det er utrolig kult hvis vi hadde sånn. 

00:50:02 Taler 3 

Hei, vi som jobber med. 

00:50:05 Taler 3 

Prefab betong, hva skal vi gjøre? Hei, vi som jobber med ikke sant, så hvis de kunne gå 

sammen for at sånn er det i alle bransjer at det er noe du må konkurrere om, så er noen må 

samarbeide om og det å standardisere. 

00:50:20 Taler 3 

Enten, liksom standardiserer prosedyrer eller noe sånt, noe det er jo bra. 

00:50:25 Taler 3 

Ja så det håper jeg egentlig at de gjør da de tenker at jeg at det hadde det vært en fordel for 

mitt entreprenørselskap hvis det var en standardisert måte. 

00:50:34 Taler 3 

Vi håndterte forskalings på Vestlandet. Ja, da hadde det. Hva kan? 

00:50:38 Taler 3 

Jeg gjøre med? 

00:50:38 Taler 3 

Det da må du snakke. 

00:50:39 Taler 2 

Vi dialog da. 

00:50:40 Taler 3 

Med de andre gå i dialog, og da går det også an å spørre hjelp fra type som klynger eller 

andre. Hei, dette er en problemstilling vi ser i vår bransje, ikke sant? Con organiserer oss 

liksom, men ja. 

00:50:55 Taler 4 

Det var vel. 
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00:50:56 Taler 1 

Ja, vi har nesten brukt opp tida. 

00:50:59 Taler 3 

Ja, det er jo veldig bra at dere skal skrive oppgaven dette. 

00:51:00 Taler 2 

Det er masse bra. 

00:51:04 Taler 2 

Ja det. 

00:51:05 Taler 3 

Ja spennende, vi har masse tema, så det er utfordringen. Ja, det må dere ja. 

00:51:08 Taler 2 

Det det er vi må prøve å snu. Hva skal med litt? Så ja, vi jobber jo. 

00:51:12 Taler 2 

Med da. 

00:51:13 Taler 1 

Vi prøver å se litt på. 

00:51:16 Taler 1 

Usynlig gjenbruk, og altså den du bruker opp materialet igjen uten at du tenker over at det. 

00:51:21 Taler 1 

Er gjenbruk. 

00:51:22 Taler 2 

Ja ser litt logisk og litt sånn. 

00:51:24 Taler 1 

Praktisk sett for deg. 

00:51:26 Taler 2 

Du kan gjøre det på en telefonsamtale fordi at du kjenner noen som har. 

00:51:30 Taler 2 

Se på verdien av da da og hvordan kanskje det kan bli på en større skala da? 

00:51:35 Taler 3 

Så jeg skjønte ikke usynlig. 
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00:51:38 Taler 2 

Ja, det som er ikke er sånne dokumentert og. 

00:51:42 Taler 3 

Ja, og ja, det som skjer. 

00:51:43 Taler 2 

Det står mye snakk om det som skjer litt sånn. Ja, det er smart og det er den smarte løsningen. 

Det er ja. 

00:51:44 Taler 1 

Ja, det som skjer i dag uten. 

00:51:48 Taler 3 

Ja en god ide ja. 

00:51:49 Taler 3 

Nå skjønner jeg. 

00:51:51 Taler 3 

Og så er det jo også. 

00:51:51 Taler 3 

Sånn at det er litt sånn innimellom, lurer man på. 

00:51:56 Taler 3 

Det ord, det er bare sånn noen ganger. Så tenker jeg sånn hvis du rehabiliterer. 

00:52:03 Taler 3 

Et bygg et, så er det da. Jeg har litt følelsen noen ganger at folk sier enten så kan du si. 

00:52:09 Taler 3 

Vi har rehabilitert og bruker bare nye materialer. Eller du kan si vi har rehabilitert. Vi har 

ombrukt hele bygget. 

00:52:15 Taler 3 

Altså jeg av og til er det. 

00:52:16 Taler 3 

Litt sånn du? 

00:52:17 Taler 3 

Skjønner, ikke sant? Fordi du valgte jo ikke rive det, så jeg bare nei ombrukt hele bygget. 

Altså jeg lurer litt på av og til om det er litt sånn grønnvasking på det. 

00:52:24 Taler 3 
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Der da at folk liksom. 

00:52:27 Taler 3 

Naturlig del av det, og du kan ikke ta æren for at hele huset står. Hvis du river et kjøkken 

liksom. Men jeg føler litt noen ganger at det kanskje blir litt sånn når er noe ombruk, og når er 

noe bare at du rett og slett. 

00:52:39 Taler 3 

Ikke har hørt det? 

00:52:41 Taler 3 

Lot det være ja. 

00:52:43 Taler 1 

Som for eksempel media city så riktig igjen skjelettet. 

00:52:48 Taler 3 

Og så er de stolte sånn sånn. 

00:52:49 Taler 3 

Hva er det siste ordet der? Og vi har gjenbrukt betongen, eller er det det at vi rever, ikke sant? 

00:52:55 Taler 3 

Og det synes jeg er litt interessant da, for jeg skjønner jeg har ikke helt skjønt når hva går 

grensa her? Jeg mistenker noen ganger at man tar litt mer ære. 

00:53:01 Taler 1 

Grensa godt. 

00:53:06 Taler 3 

For ting. 

00:53:07 Taler 3 

Bare fordi og det nye fylkesbygget sånn og vi har gjenbrukt veldig nei. Nye Bergen 

kommune, og de har sikkert gjort mye bra også da, men jeg har litt sånn følelse noen ganger 

at jeg har du brukt mye for når jeg ikke var innersporet, er det mye gjenbruk av materialer. 

00:53:20 Taler 3 

Har du kjøpt noe ombruk til materiale? Nei, de meste er nytt her inne. Ja, men. 

00:53:23 Taler 3 

De har ombrukt. 

00:53:24 Taler 3 

Liksom som benker. 
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00:53:25 Taler 3 

Og nei, de har de har ikke revet hele bygget. 

00:53:28 Taler 2 

Det har vel pusset opp litt av bygget da. 

00:53:30 Taler 3 

Ja ja og det da er liksom hvis du hvis du pusser opp og bare bruker nye materialer, kan du da 

si at vi har ombrukt hele huset. 

00:53:36 Taler 3 

Altså, hva er litt skjønner? 

00:53:37 Taler 3 

Ved tanken det det det er jeg lurer på om det er noe grønnvasking der. 

00:53:40 

Egentlig veldig. 

00:53:41 Taler 3 

Gråsone der og det samme med. Nå skal jeg ikke gå inn på det, men sånn jeg synes også det 

er veldig mye morsomt med gjenbruk og tais, for det er sånn. 

00:53:48 Taler 3 

Du kan jo kjøpe en kjole nå er ikke jeg. Jeg hater jo kjøpe, så jeg driver ikke med, men kjøper 

en kjole bruk den en gang. 

00:53:56 Taler 3 

Legg den ut på salg en måned etter 3 måneder 3 uker. 

00:53:59 Taler 3 

Etterpå så kan. 

00:53:59 Taler 3 

En annen kjøpe den, da er de kjøpt brukt. 

00:54:02 Taler 3 

Mm, ikke sant? 

00:54:03 Taler 1 

Enten helt fint sjøl. 

00:54:04 Taler 3 

Det er en enkel, en helt ny kjole, men det er derfor det av og til føler at liksom II den den type 

ting, så er det liksom transaksjonen som gjør at du har gjenbruk, så i jeg blir sånn 



Vedlegg 8 

44 

Vedlegg 8 

konspiratorisk. Du kan jo kan jeg gå med venninnen min i butikken, kjøpe en bukse, selge den 

videre som gjenbruk 5 minutter etterpå altså. 

00:54:19 Taler 3 

Hun da er det. 

00:54:21 Taler 2 

Da ikke bruk av, ikke? 

00:54:23 Taler 3 

Brukt? Nei, det er ikke gjenbrukt, men ikke sant. 

00:54:25 Taler 3 

Noen ganger så blir det. Ja, det er noen sånne. 

00:54:27 Taler 3 

Gråsoner her og hvis. 

00:54:28 Taler 3 

Ja på mange områder hvor du? 

00:54:32 Taler 3 

Ja så, men det er morsomt med usynlig ombruk, men det er. 

00:54:36 Taler 3 

Også litt sånn der når er? 

00:54:37 Taler 2 

Ting ja ombruk vil. 

00:54:39 Taler 3 

Og når er ting bare? 

00:54:43 Taler 2 

Kjøpe litt bilder. 

00:54:44 Taler 2 

For det er brukt en gang det. 

00:54:45 Taler 1 

Ja ja svært tema. Ja så vi prøver å holde oss mot entreprenøren her og men. 

00:54:51 Taler 3 

Ja og rive skam. Det pleier å bruke et eksempel med et bygget Fyllingsdalen som skulle rives, 

og så skal du skrive det likevel. 
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00:54:59 Taler 3 

Fordi puddel masse teknologi for å gjøre det moderne, og det ble. Det er jo kjempebra. Det er 

egentlig et fantastisk case. 

00:55:06 Taler 3 

Men jeg blir jo litt sånn. Hva er det bygget? Nå er det ombrukt, eller er det bare ikke? 

00:55:10 Taler 3 

Gjort noe med, eller nei? 

00:55:14 Taler 3 

Takk for meg. 

00:55:17 Taler 1 

Dette var kjempebra. Ja kjempekjekt, og det gjør den. 

00:55:20 Taler 3 

Ja ja, det var veldig gøy å. 

 

 

 

 


